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ز  و لر سا

سید مناف هاشمی، دبیرکل کمیته ملی المپیک و سرپرست کاروان 
اعزامی ایران به نوزدهمین دوره بازی های آسیایی، درخصوص کم و 
کیف رشته های اعزامی به این دوره از بازی ها گفت: طبق تصمیمات 
گرفته شده اعزام رشته ها و ورزشکاران به این شرح تصمیم گیری 

شد: کشتی آزاد و فرنگی)۱۲(، ووشو)۸ مرد ۵ زن(، کوراش)۳ مرد ۴ 
زن(، جوجیتسو ۲ مرد، کاراته)۴ مرد و ۴ زن در صورت کسب نتایج 
در آسیایی دو زن در کاتا اضافه می شوند. قایقرانی:آبهای آرام ۸ 
مرد ۷ زن، روییگ:۲ مرد ۶ زن، اسلالوم:یک زن ، وزنه برداری ۵ مرد 
۲ زن) در صورت کسب نتایج در جهانی عربستان اقایان ۷ و بانوان 
۳(، تیراندازی ۸ مرد و ۸ زن) تعداد نفرات قطعی بعد از قهرمانی 
جهان و کسب حداقل سوم جهان نهایی خواهد شد(، شمشیربازی: 
سابر ۴ مرد، تیرکمان ۶ مرد ۳ زن )اعزام نفر سوم زنان یعنی نعمتی 
در ریکرو است(، والیبال مردان تیم کامل، والیبال ساحلی ۲ نفر، 
دوچرخه سواری دو مرد و یک زن) با اعزام یک زن در کوهستان 
موافقت شد(، کبدی زنان و مردان، شطرنج ۵ مرد و یک زن، اسکیت 
۶ مرد و ۶ رن )مشروط به تعهد کتبی رییس در کسب مدال و تایید 
در کارشناسی جلسات ستاد(، بوکس ۵ مرد ، بسکتبال سه نفره ۴ 
مرد، بسکتبال ۵ نفره ۱۲ نفر، دو میدانی ۶ مرد و ۲ زن )تعداد نهایی 
بعد از مسابقات قهرمانی اسیا(، فوتبال مردان، اسکواش با توجه به 

نتایج مسابقه اخیر تصمیم به عدم اعزام گرفته شد. هندبال ابتدا 
قرار بود هر دو تیم زنان و مردان برود در تصمیم نهایی قرار شد 
یک تیم ۱۶ نفره به انتخاب رئیس برود اما رئیس اعتراض کرد و 
در جلسه با خسروی وفا و پاکدل مردان ثبت نام شد. تنیس روی 
میز: دو مرد و یک زن قطعی شده)فردا در خصوص یک نفر مردان 
تصمیم گرفته می شود(، بدمینتون یک زن یا مرد به انتخاب رییس 
)اگر تا فردا مشخص نکند ستاد تصمیم می گیرد(، تنیس خاکی 
یک زن، جودو دو مرد و یک زن )اعزام با نگاه حمایتی است(، 
الکترونیک با توجه به تغییر ورژن و عدم شانس مدال حذف شد، 
واترپلو ۱۳ مرد، شنا ۴، شیرجه یک مرد، صخره نوردی یک مرد و یک 
زن، سوارکاری پس از کارشناسی و جلسه کمیته تخصص تصمیم 
می گیرند. ژیمناستیک پس از کارشناسی و جلسه کمیته تخصص 
تصمیم می گیرند. در حال حاضر ۲۶۸ نفر فعلا نهایی شده و فردا 
نهایی می شود و با کادر فنی و سرپرستی و مقامات مسئول کاروان 

زیر ۵۰۰ نفر خواهد بود.

سید مناف هاشمی، دبیرکل کمیته ملی المپیک:

فعلا اعزام ۲۶۸ ورزشکار به »هانگ ژو« نهایی شده است

مقدمۀ »دنیای هوادار« از یک نشست خصوصی تمام فوتبالی؛مقدمۀ »دنیای هوادار« از یک نشست خصوصی تمام فوتبالی؛

همه مردانِ فوتبالهمه مردانِ فوتبال

»سجادی« از ترس استیضاح فرار کرد؛»سجادی« از ترس استیضاح فرار کرد؛

میگمیگ...میگمیگ...

فرارسیدن تاسوعا و عاشورای حسینی تسلیت بادسالروز عملیات غرورآفرین »مرصاد« گرامی باد
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شماره  1347 - چهارشنبه 4 مرداد 1402

گزارش

خبر

 

در حالی که ایمنی محصولات خودروسازان داخلی 
همچنان مورد نقد کارشناسان و مصرف کنندگان قرار 
دارد، خودروهای که برای صادرات به آفریقا و سایر 
مناطق جهان ساخته می شود، از ایمنی مطلوب تری 

برخوردار است.

به گزارش »دنیای هوادار« و به نقل از تجارت نیوز، 
از سال 97 صنعت خودرو با چالش های بسیاری 
این  با  مقابله  برای  خودروسازان  و  شد  مواجه 
کیفیت  از  کاستن  جز  دیگری  انتخاب  چالش ها 
گرچه  نداشتند.  قیمت ها  بردن  بالا  و  ایمنی  و 
انتقادات  برابر  در  چندانی  پذیرش  تولیدکنندگان 
وارده به ایمنی محصولاتشان را ندارند و در صورت 
پذیرش هم آن را به مسائلی نظیر تحریم یا کیفیت 
اما  ارتباط می دهند،  و قطعات  اولیه  مواد  پایین 
لقب  که  خودروهایی  می دهد  نشان  بررسی ها 
ایمنی  و  کیفیت  از  می کشند  یدک  را  صادراتی 
به مراتب بهتری برخوردارند. گویا حالا چراغ ایمنی 
که از مصرف کنندگان داخلی دریغ می شود، در آن 

سوی دنیا، یعنی آفریقا روشن شده ست.

کیفیت، شرط اول برای صادرات
بزرگ ترین خودروسازان جهان ، در گام اول برای بازار 
داخلی خود محصولات با کیفیتی تولید  می کنند و 
سپس بعد از تامین نیاز بازار داخل به سوی صادرات 
می روند. خودروسازان دولتی ایران اما مثل همیشه 
رویه ای متفاوت از تمام جهان را در پیش گرفتند. 
تشنه عرضه خودرو  داخل بشدت  بازار  در حالی که 
با کیفیت  اول و سپس عرضه خودرو های  در گام 
انباشته  زیان های  جبران  برای  خودروسازان  است، 
خود تصمیم به صادرات گرفته اند تا با دریافت دلار 
کنند.  تسویه  را  خود  بدهی های  از  بخشی  بتوانند 
البته باید امیدوار بود که این بار دیگر این صادرات 
معنای  به  و  نباشد  سیاسی  دلایل  به  تنها  خودرو 

واقعی کلمه ارزآوری داشته باشد.

داستان ورق های حلبی
شده  نازک  حدی  به  داخلی  خودروهای  آهن  ورق  
است که گاهی حتی طاقت پرس برای شکل گیری 
را ندارد و زیر فشار دستگاه پاره می شود. برخی از 
که  می گویند  حوزه  این  متخصصان  و  مهندسان 

میزانی از این کاهش قطر ورق عمدی بوده است 
با  مطابق  خودروست.  سبک سازی  آن  دلیل  و 
ورق های  جهان  خودروسازی  روز  استانداردهای 
می شود  استفاده  خودرو ها  در  امروز  که  فولادی 
نسبت به ورق های دهه های قبل بسیار سبک تر اما 
در عین حال مقاوم تر است؛ اصطلاحاً به این ورق ها 
ورق استحکام بالا گفته می شود. مزیت این ورق ها 
کاستن از وزن کلی خودرو و افزایش همزمان ایمنی 
بزرگ  خودروسازان  اصلی  سیاست  است.  خودرو 
جهان در بحث ایمنی، حفظ جان و عدم مصدومیت 
ایمنی  آپشن های  کلی  طور  به  است.  سرنشینان 
اول  می شوند.دسته  تقسیم  دسته  دو  به  خودرو 
ABSو مثل  تصادف  دادن  رخ  از  پیش گیری  برای 
ESP و دسته دیگر برای حفظ جان سرنشینان بعد از 

تصادف است مثل ایربگ ها.
راستای  در  خودروسازی  جهانی  استانداردهای 
است  این  ایمنی و حفظ جان سرنشینان  افزایش 
اما سرنشینان سالم  برود  بین  از  که خودرو کامل 
اتاق در صنعت خودرو به  بمانند.طراحی پلتفرم و 
سمتی رفته که بیشترین حجم ضربه توسط بدنه 
اتاق و شاسی جذب شود تا ستون  های اصلی خودرو 
سالم بمانند و سرنشینان سالم بمانند. متخصصان 
شرکت های خودروسازی استفاده از این نوع ورق را 
دلیل نازک بودن ورق های خود می دانند اما واقعیتی 

بیانگر  بیشتر  می شود،  رویت  محصولات  در  که 
بی کیفیتی است تا تکنولوژی چراکه  نه تکنولوژی 
ساخت چنین ورقی در کشور هست و نه به دلیل 
تحریم ها واردات آن کار سهل و آسانی است. حتی 
اگر این ورق وارد شود بر روی پلتفرم های 40 ساله و 

30 ساله ایران خودرو و سایپا پاسخگو نیست.
متریال قطعات مصرفی در کمترین کیفیت ممکن

ماده اولیه ای که در قطعات مصرفی خودرو استفاده 
می شود نیز بسیار بی کیفیت است، این بی کیفیتی 
محموله  ارسال  برای  که  است  زیاد  حدی  به 
به کشورالجزایر،  خودروهای صادراتی توسط سایپا 
روی  بر  که  لنت هایی  تا  شد  مجبور  شرکت  این 
این خودرو ها قرار دارند را با نمونه ای با کیفیت تر 
تعویض کند. از منظر دارا بودن منابع اولیه و خوراک 
پتروشیمی برای قطعات اولیه ای مثل لنت، داشبورد 
از منظر تکنولوژی  ندارد؛  و لاستیک مانعی وجود 
تولید هم در سطح بدی قرار نداریم حتی می توان از 
برخی کشورها دستگاه وارد کرد، برای مثال مدیرعامل 
سایپا اعلام کرد که برای داشبورد آریا دستگاه وارد 
بودن قیمت  خودرو ها  ارزان  کرده ایم. خودروسازان 
را دلیل استفاده از قطعات بی کیفیت می دانند اما 
جالب است که در سوی دیگر داستان قطعه سازان 
از عدم پرداخت مطالبات خود توسط خودروسازان 

گلایه دارند.

مهرداد 

سرمقاله

»دنیای هوادار« گزارش می دهد؛

حکایت ایمنی مطلوب تر خودروهای صادراتی!

گهی: 1470781 شناسه آ

»جلال رشیدی کوچی« -نماینده مردم در مجلس شورای اسلامی- با اشاره 
برای  بازار و ضرورت تعیین تعرفه های متعارف  آثار واردات خودرو در  به 
برای  اکنون دولت  بیان کرد: پیرامون تعرفه هایی که  خودروهای وارداتی، 
واردات خودرو تعیین کرده است، سود بازرگانی در اختیار خود دولت است  
اما مجلس نسبت به حق گمرکی می تواند ورود داشته باشد. تعریف سود 
بازرگانی کنونی مقداری کج سلیقگی بود. مجلس موافق پلکانی کردن تعرفه 
خودروهای وارداتی است. به عبارت دیگر افرادی که می خواهند خودرو گران 
قیمت تری سوار شوند باید تعرفه بیشتری پرداخت کنند. افرادی که خودرو 
اقتصادی نیز سوار می شوند باید تعرفه کمتری بپردازند. در تعرفه های پیش 
بینی شده همه با یک نگاه دیده شده اند. حتی خودروهای ارزان قیمت نیز 
باید ۹۰ درصد تعرفه بپردازند که رقم بالایی است. عملا با تعرفه های پیش 
بینی شده خودروهای صفر کیلومتر با قیمت های ۱۰ الی ۱۵ هزار دلار به ۳۰ 
الی ۳۵ هزار دلار رسیده که اکنون نیز موجود است و قیمت ها زیر یک و نیم 

میلیارد نمی آید. از نظر بنده دولت باید در تعرفه های پیش بینی شده تجدید 
نظر کند. تعرفه ها باید بر اساس قیمت خودرو و نه حجم موتور در نظر گرفته 
شود. مثلا فردی که قصد واردات خودرو ۱۰۰ هزار دلاری دارد باید ۱۰۰ درصد 
تعرفه بپردازد اما فردی که می خواهد خودرو ۱۰ هزار دلاری وارد کند، ۱۰ درصد 
تعرفه بپردازد. اگر بر اساس قیمت خودرو تعرفه تنظیم شود، قطعا واردات 
خودرو اثربخشی بیشتری در کاهش قیمت های بازار برجای خواهد گذاشت. 
تا به امروز ما در حوزه واردات خودرو قانون نداشتیم. این امر سبب می شد تا 
دولت ها سلیقه ای رفتار کنند. یک دولت واردات خودرو انجام می داد و دولت 
دیگر خودرو وارد نمی کرد. مهم ترین اقدامی که مجلس یازدهم انجام داد 
این بود که در حوزه واردات خودرو قانون گذاشت. همه دولت ها نیز ملزم به 
اجرای قانون هستند و دیگر رفتارهای سلیقه ای در بحث واردات خودرو کنار 
می رود. حتما واردات خودرو انجام خواهد شد. دولت می تواند نقش تسهیل 

گری زیادی در انجام واردات خودرو داشته باشد.

نقل قول

تعرفه های متعارف برای خودروهای وارداتی 
چگونه تعیین می شود؟

مجید سعیدی

مقدمۀ »دنیای هوادار« از یک نشست خصوصی 
تمام فوتبالی؛

همه مردانِ فوتبال

امير عابدينی که نياز به معرفی ندارد. يک مدير تمام عيار 
پيشينهٔ  با  كه  فردی  مديريتی!  ويژگی های  همه  با 
فوتبالی عظیم و جدی اش، سال ها در بالاترين سطوح 
مديريتی خدمات مؤثری در بخش های مختلف از خود 
معاونت  تا  گرفته  استانداری  از  است.  گذاشته  بجای 
وزرات خانه های معادن و فلزات و وزارت راه...! براستی در 
حوزهٔ مديريت فوتبال در ایران، هنوز مشابه او يافت نشده 

است. مديری با كارنامهٔ موفق و سرآمد.

امير قلعه نویی هم كه موفق ترين سرمربی تاريخ ليگ برتر 
محسوب می شود و همین کفایت می کند که دقايقی 
پای صحبت هايش بنشينی تا متوجه شوی که چرا و 
چگونه شده است »امیر قلعه نویی، موفق ترین سرمربی 

تاریخ لیگ برتر ایران«.

از  كوله باری  كه  بس  همين  محمدنبی  مهدی  دربارهٔ 
مهارت، دانش و تجربه در حوزه مديريت فوتبال است 
كه گنجينهٔ اسرار و به عبارتی، سرمايهٔ مديريتی فوتبال 
محسوب می شود. مدیری پاک دست با بيش از ٤ دهه 
با حضورش به  سابقهٔ مديريتی در فوتبال كه همواره 

فضای حاكم بر فوتبال آرامش می دهد.

القصه؛ ظهر روز گذشته، توفيقی دست داد تا با حضور 
اركان اصلی  از  اين سه و همچنين محمد جمعه ای، 
شركت كهن پرسپوليس، آقای سعادت)سرپرست پيشين 
پرسپوليس( و مهدی خسروی)بازيكن سابق باشگاه های 
تهران و از سهامداران چندين بيمارستان كه به عنوان فرزند 
شهيد همواره در خدمت جامعهٔ ورزش است(، سيامک 

قليچ خانی هم بود.

چون سال ها یکدیگر را نديده بوديم طبيعي بود صحبت ها 
بايد بدوا به خاطرات گذشته اختصاص داشته باشد و 
بعد با مديريت آقای عابدينی كه به زعم قلعه نویی، نقش 
شيخ و بزرگتر فوتبال كشور را دارد، شرايط كنونی فوتبال 

مورد بحث قرار گيرد.

از چگونگی كمک به »سرلک« برای حل مشكل خدمت 
اركان  از حميد درخشان در  تا استفاده  سربازی گرفته 
مختلف تيم های ملی. از حمايت از مديريت استقلال و 
پرسپوليس بويژه رضا درويش گرفته تا پول های واريزی 
از كانادا...! از چگونگی انتصاب برخی مديران گرفته تا 
خاطرات امير قلعه نویی از نحوهٔ رسيدن به عنایتی برای 
ادارهٔ تيم اميد. در انتها نيز اينجانب از خاطرات كانديداتوری 
ناصر حجازی فقيد در انتخابات رياست جمهوری گفتم و 
حضوری كه به اتفاق اصغر حاجيلو نزد مهدي هاشمی 
داشتيم كه مهدی دری و محمدرضا شريفی نيا و دكتر 

قديمی در آن جمع بودند.

اما... اما همهٔ حرف ها يک طرف، گفته های امير قلعه نویی 
يک طرف. بخصوص وقتی از ويژگی های امیر عابدینی 
به عنوان بزرگتر فوتبال كشور و نقش بی بدليل وی سخن 
در  و  بزودی  را  اين جمع  گفت و گوهای  ريز  می گفت. 

شماره های آتی به رشتهٔ تحریر در خواهم آورد...

   

یاد و خاطره شهداء بویژه مدافع حرم »قاسم تیموری« 
که به مقام شامخ شهادت نائل گشت،گرامی باد
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اجتماعی

»دنیای هوادار« بررسی می کند؛

چرا کنترل رشد نقدینگی مهم ترین متغیر 
در مهار تورم است؟

ن ذره ب�ی

 

اقتصاد  بخش های  دیگر  مانند  بانکی  سیستم 
کشور، هم اکنون با مشکلات حادی دست و پنجه 

رشد  برابر  در  منابع  کمبود  می کند.  نرم 
بانک ها  از  خواهی  وام  همان  یا  مصارف 
در کنار تکالیف از قبل مانده و در انتظار 
پرداخت پول، دوران حساسی را رقم زده 

است. 

به گزارش »دنیای هوادار«؛ کنترل 
نرخ بالای تورم و کاهش نقدینگی 
فوری  انتظارات  جمله  از  نیز 
مردم است که بار آن بر دوش 
سیستم بانکی سنگینی می 
تحریم  دیگر،  سوی  از  کند. 
های مالی غرب منابع مالی 
کشور را تحت تاثیر قرار داده 
است. همه اینها بانک مرکزی 
داده  قرار  خطر  وضعیت  در  را 

پایه  پول  یا  پولی  پایه  است. 
نقد  قابلیت  بیشترین  با  پول  به 

شوندگی در اقتصاد گفته می شود و 
شامل اسکناس و سکه های تولید شده 

توسط بانک مرکزی است که می تواند دست 
مردم باشد یا به صورت سپرده در حساب های 

بانکی نگهداری شود. افزایش یا کاهش پایه پولی 
زیادی در سایر متغیرهای  باعث تغییرات  می تواند 
اقتصادی مانند نقدینگی و تورم شود به همین دلیل 

بانک  مرکزی هر کشوری مسئول تنظیم مقدار پایه پولی 
برای حفظ شرایط اقتصادی آن کشور است. 

زمانی که دولت ها با کسری بودجه مواجه اند و 
نمی  توانند از راه های منطقی هزینه ها را کاهش 
بانک  متاسفانه  کنند،  تامین  را  خود  منابع  و 
مرکزی را وادار به چاپ پول می کنند واین پدیده 
در  می شود.  نقدینگی  و  پولی  پایه  رشد  باعث 
شرایط اقتصادی کشور آهنگ رشد تولید کمتر 
سطح  مداوم  به طور  و  است  نقدینگی  رشد  از 
خرید  قدرت  و  می رود  بالا  قیمت ها  عمومی 
کم می شود و در نتیجه نیاز به پول در گردش 
بیشتر واین پدیده گاهی با افزایش سرعت پول 

نیز همراه است. باید در نظام بانکی ایران سه 
رابطه اصلاح شود؛ اصلاح رابطه دولت با بانک 
مرکزی، اصلاح رابطه بانک مرکزی با بانک ها، و 
اصلاح رابطه بانک ها با مشتریان. در خصوص 
رابطه بانک مرکزی با دولت مهمترین خط قرمز 
و  مرکزی  بانک  از  دولت  مستقیم  استقراض 

برداشت از تنخواه این نهاد است. 
تا پیش از این بانک مرکزی ارز نفتی را در بازار می 
فروخت و ریال آن را به دولت می داد. اکنون با 
فروش اوراق ارزی به بانک های دولتی نیاز دولت 
به برداشت تنخواه بانک مرکزی کمتر شده و در 
کنترل می شود.  پولی  پایه  این مسیر  از  نهایت 
بنابراین دولت باید هزینه و درآمد خود را به گونه 
ای مدیریت کند تا منجر به خلق پول نشود. یکی 
دیگر از محورهای اصلاح رابطه بین بانک مرکزی و 
دولت در زمینه تنخواه خزانه است. هر سال طبق 
قانون بودجه، بانک مرکزی تنخواهی را در اختیار 
دولت قرار می دهد. یکی از محورهای مهم، اصلاح 

این سازوکار است. چرا که خزانه نباید نیازی به 
استفاده از تنخواه داشته باشد و شوربختانه این 
و  پولی  پایه  افزایش  همچون  تبعاتی  موضوع 
که  معنا  بدین  است.  داشته  پی  در  را  نقدینگی 
تامین تنخواه خزانه باید به عنوان آخرین راهکار 

دولت باشد. 
منابع  از محل  بتواند  دولت  که  است  این  راهکار 
بانک  نزد  خود  ای  خزانه  های  حساب  و  خودش 
به  نیازی  و  کند  استفاده  آنها  رسوب  از  مرکزی، 
دولت  که  معنا  بدین  باشد.  نداشته  تنخواه 
باید از محل نقدینگی های خود نزد بانک 
مرکزی که شامل حساب های خزانه و 
شرکت های دولتی است، مدیریت 
و برنامه ریزی لازم را داشته باشد 
تا از محل گردش وجوه خودش، 
هزینه های خود را تامین کند 
جانب  از  تامین  به  نیازی  و 
نباشد.  مرکزی  بانک  تنخواه 
معتقدند  کارشناسان  البته 
آنچه که در تحلیل های پولی 
و تاثیر آن بر تورم برای اقتصاد 
از اهمیت زیادی برخوردار است، 
تغییرات نقدینگی است و نه پایه 
مجموع  واقع  در  نقدینگی  پولی؛ 
توسط  که  است  هایی  سپرده  کل 
نظام بانکی ایجاد شده و در دست آحاد 
اقتصادی قرار دارد که می تواند به تقاضای 
موثر و افزایش قیمت ها در اقتصاد منجر بشود. 
به همین دلیل است که کنترل رشد نقدینگی به عنوان 
مهمترین متغیر در کنترل تورم از اولویت های اقتصادی 

بانک مرکزی در سالهای اخیر تعیین شده است. 
اصلاح  برنامه  باید  مرکزی  بانک  ایحال  علی 
برنامه  بانکی در سال جاری و پیگیری  نظام 
کنترل مقداری رشد ترازنامه بانکها و موسسات 
پایه  رشد  کاهش  کند ضمن  تلاش  اعتباری 
پولی، به هدف تعیین شده برای رشد نقدینگی 
نیز در سال جاری دست یابد. بنابراین به نظر می 
رسد در صورت پایبندی تیم اقتصادی دولت به 
برنامه ها و رفع موانع اصلاح نرخ سود بانکی، 
در آینده ای نه چندان دور شاهد بروز تحولاتی 
چشمگیر در این زمینه باشیم که به طور حتم 
می توان یکی از نتایج آن را شکوفایی نظام 

بانکی و بازگشت رونق به اقتصاد دانست.

گزارش

طبق اعلام مرکز آمار ایران، تورم نقطه به نقطه تیر ماه ١٤٠٢، در مقایسه با ماه قبل، 
٣,٢ واحد درصد کاهش یافته است.

شاخص قیمت:  در تیر ١٤٠٢ شاخص قیمت مصرف کننده خانوارهای کشور به عدد 
١٩٣,٠ رسیده است که نسبت به ماه قبل ٢ درصد افزایش، نسبت به ماه مشابه سال 
قبل، ٣٩.٤ درصد افزایش و در ١٢ ماه منتهی به ماه جاری نسبت به دوره مشابه سال 

قبل، ٤٧.٥ درصد افزایش داشته است.
تورم نقطه به نقطه خانوارهای کشور: منظور از تورم نقطه به نقطه، درصد تغییر عدد شاخص 
قیمت نسبت به ماه مشابه سال قبل می باشد. در تیر ماه ١٤٠٢ ، تورم نقطه به نقطه خانوارهای 
کشور، ٣٩,٤ درصد بوده است؛ یعنی خانوارهای کشور به طور میانگین، ٣٩.٤ درصد بیشتر از 
تیر ماه ١٤٠١ ، برای خرید یک »مجموعه کالاها و خدمات یکسان« هزینه کرده  اند. تورم نقطه 

به نقطه تیر ماه ١٤٠٢ در مقایسه با ماه قبل، ٣,٢ واحد درصد کاهش یافته است.

تورم ماهانه خانوارها: منظور از تورم ماهانه، درصد تغییر عدد شاخص قیمت، نسبت به 
ماه قبل است. در تیرماه ١٤٠٢ ،تورم ماهانه خانوارهای کشور برابر ٢,٠ درصد بوده است. 
تورم ماهانه برای گروه های عمده »خوراکی ها، آشامیدنی ها و دخانیات«، ١.٢ درصد و 

برای گروه عمده »کالاهای غیرخوراکی و خدمات«، ٢.٤ درصد بوده است.
نرخ تورم سالانه خانوارها: منظور از نرخ تورم سالانه، درصد تغییر میانگین اعداد شاخص 
قیمت در یک سال منتهی به ماه جاری، نسبت به دوره مشابه قبل از آن می باشد. در 
تیر ماه ١٤٠٢، نرخ تورم سالانه برای خانوارهای کشور به ٤٧,٥ درصد رسیده که نسبت به 

همین اطلاع در ماه قبل، ١,٠ واحد درصد کاهش یافته است.
تغییرات شاخص قیمت در دهک های هزینه ای: نرخ تورم سالانه کشور در تیرماه ١٤٠٢، 
برابر ٤٧,٥ درصد است که دامنه تغییرات آن برای دهک های مختلف هزینه ای از ٤٧.١ 

درصد برای دهک  های نهم و دهم تا ٥٠.٢ درصد برای دهک اول است. 

مرکز آمار تورم تیر 1402 را اعلام کرد
کاوش

»دنیای هوادار« گزارش می دهد؛

صادرات نفت ایران فراتر از 
۴۲ میلیارد دلار 

بررسی داده های بولتن آماری سالانه اوپک که پنجم و 
ششم ژوئیه سال ۲۰۲۳ میلادی )۱۴ و ۱۵ تیرماه( منتشر 
شد نشان می دهد ارزش صادرات نفت ایران در سال ۲۰۲۲ 
میلادی، به ۴۲ میلیارد و ۶۰۰ میلیون دلار رسید که در 
مقایسه با رقم ۲۵ میلیارد و ۵۰۰ میلیون دلار در سال 
۲۰۲۱ و ۷ میلیارد و ۹۰۰ میلیون دلار در سال ۲۰۲۰ و ۱۹ 
میلیارد و ۴۰۰ میلیون دلار در سال ۲۰۱۹ افزایش داشته 
است. ثبت رقم بیش از ۴۲ میلیارد دلاری برای ارزش 
صادرات نفت خام ایران در سال ۲۰۲۲ میلادی نشان 
می دهد این رقم به دنبال افزایش فروش محموله های 
نفتی در حال نزدیک شدن به رقم ۶۰ میلیارد و ۵۰۰ 

میلیون دلار ثبت شده در سال ۲۰۱۸ است.

مجموع ارزش صادرات نفت اعضای اوپک در سال ۲۰۲۲ 
میلادی به ۸۷۳ میلیارد و ۵۰۰ میلیون دلار رسید که در 
مقایسه با رقم ۵۶۶ میلیارد و ۴۰۰ میلیون دلار ثبت شده 

در سال ۲۰۲۱ میلادی افزایش نشان می دهد.

در همین حال، اداره اطلاعات انرژی آمریکا به تازگی در 
گزارشی اعلام کرده بود جمهوری اسلامی ایران با درآمد 
۵۴ میلیارد دلاری از صادرات نفت در سال ۲۰۲۲، در 
میان اعضای اوپک جایگاه پنجم را به خود اختصاص 
از  داد. داده های بولتن آماری سالانه اوپک همچنین 
افزایش ۱۶۱ هزار بشکه ای تولید نفت خام ایران در سال 
۲۰۲۲ میلادی نسبت به سال ۲۰۲۱ میلادی حکایت دارد، 
به طوری که رقم تولید نفت خام ایران بر اساس آمارهای 
منابع ثانویه در سال ۲۰۲۲ میلادی ۲ میلیون و ۵۵۴ هزار 
بشکه ثبت شده است، در حالی که این مقدار در سال 

۲۰۲۱ میلادی ۲ میلیون و ۳۹۲ هزار بشکه در روز بود.

با روی  کار آمدن دولت سیزدهم، توجه به بازیابی بازارهای 
نفتی ایران و احیای ظرفیت های تولید نفت در اولویت 
قرار گرفت تا آنجا که پس از چند ماه اعلام شد صادرات 
نفت ایران ۴۰ درصد افزایش داشته است. روند رشد تولید 
و صادرات نفت ایران در سال ۱۴۰۱ هم تداوم داشت و 
در همین زمینه جواد اوجی، وزیر نفت با تأیید افزایش 
صادرات نفت ایران پیش از این گفته بود در سال ۱۴۰۱، 
۱۹۰ میلیون بشکه نفت بیشتر از سال ۱۳۹۹ و ۸۳ میلیون 
بشکه بیشتر از سال ۱۴۰۰ صادر شد و پیش بینی می شود 

امسال رکوردی تازه در صادرات نفت ثبت شود.

بر این اساس، دبیرخانه اوپک هم در تازه ترین گزارش 
ماهانه خود )ژوئیه( به نقل از منابع ثانویه اعلام کرد تولید 
نفت خام ایران در ماه ژوئیه به ۲ میلیون ۷۵۴ هزار بشکه 
در روز رسیده است که در مقایسه با ثبت رقم روزانه ۲ 
میلیون و ۶۷۹ هزار بشکه ای در ماه مه، افزایش روزانه ۵۶ 
هزار بشکه ای را نشان می دهد. گزارش های ماهانه سه ماه 
اخیر دبیرخانه اوپک به نقل از منابع ثانویه نشان می دهد 
تولید نفت خام ایران در ماه های آوریل، مه و ژوئن روندی 
افزایشی را طی کرده است، به طوری که ایران از ماه مه 
امسال توانست دوباره جایگاه چهارمین تولیدکننده نفت 
در اوپک را که برای سال ها از آن دور شده بود دوباره 

به دست آورد و تثبیت کند.

در همین حال، آژانس بین المللی انرژی )آی ئی ای( در 
در  خود  انرژی  کوتاه مدت  چشم انداز  گزارش  تازه ترین 
ماه ژوئیه اعلام کرد تولید نفت ایران در ماه ژوئن به ۳ 
میلیون و ۱۰ هزار بشکه در روز رسیده و این رقم مشابه 
ماه مه امسال بوده است. این نهاد بین المللی مستقر در 
پاریس به تازگی در گزارشی اعلام کرده تولید نفت خام 
ایران از آغاز سال ۲۰۲۳ میلادی تاکنون با ۳۵۰ هزار بشکه 
افزایش همراه بوده است. آژانس بین المللی انرژی اعلام 
کرده است که تولید نفت خام ایران با وجود تحریم های 
شدید در سال ۲۰۲۲ میلادی هم با افزایش ۱۳۰ هزار 
بشکه ای روبه رو بوده و به میانگین ۲ میلیون و ۵۵۰ هزار 

بشکه در روز رسیده است.

سارا نصرتی

دلایل گرانی گوشت چیست؟
رئیس شورای تأمین کنندگان دام گفت: علت گرانی گوشت، به فراوانی عنصر اصلی که دام زنده است ارتباطی ندارد؛ بلکه 
وضعیت موجود در کف بازار، افزایش سرسام آور محصولات مرتبط با تولید گوشت، افزایش هزینه های اجاره و نگهداری 

محل های فروش و پرورش دام و حمل ونقل باعث بالارفتن قیمت تمام شده گوشت برای مصرف کنندگان شده است.



44
روزنامه

شماره 1347 - چهارشنبه 4 مرداد 1402

    

»شــاپور صفری« - دادستان عمومی و انقلاب شهرســتان چهارباغ- از 
آزادسازی ۲۲۰ هکتار از اراضی در معرض تغییر کاربری در حوزه قضائی 
چهارباغ خبر داد و گفت: در دو عملیات جداگانه که در راستای اجرای 
تبصره ۲ ماده ۱۰ قانون حفظ کاربری اراضی زراعی و باغ ها در روستای 
»زکی آباد«، »یعقوب آباد« و »خیرآباد« بخش »رامجین« و بخش مرکزی 
چهارباغ به ترتیب از تغییر کاربری ۱۴۵ و ۷۵ هکتار جلوگیری به عمل 
آمد. در عملیات های آزادسازی انجام شده موارد متعددی از قطعه بندی 
به ارزش ۱,۶۱۰ میلیارد تومان اعمال قانون شده و  ۱۱۶ مورد دیوارکشی 
غیرمجاز، ۱۹ ویلای در حال ساخت، ۱۷ مورد استخر و ۶۰ مورد محوطه 
سازی اعمال قانون شد. از ابتدای ســال جاری تاکنون ۸۴۲ هکتار به 
ارزش ۶ هزار و ۵۸۰ میلیارد تومان آزادســازی انجام و با اعمال قاطع 

قانون از تغییر کاربری های غیرمجاز پیشگیری شده است.

آزادسازی ۲۲۰ هکتار اراضی کشاورزی در چهارباغ

»سعید جابری انصاری« -مدیرکل فرهنگ و ارشاداسلامی استان البرز- از 
راه اندازی درگاه شــورای اطلاع رســانی دولت در این اســتان خبر داد و 
گفت: این درگاه مرجع اطلاع رســانی و تبیین گری اخبار مهم دولت در 
استان است و دســتگاه ها از طریق این مرجع رسمی می توانند عملکرد 
خود را منعکس کنند. این درگاه جبهه واحد تبیین گری و مرجعی برای 
سازماندهی فرایند اطلاع رسانی اخبار دولت در استان خواهد بود، علاوه 
بر انتشار خبرهای مهم ملی، اخبار و اقدامات محوری استان نیز از طریق 
این درگاه اطلاع رسانی خواهد شد. مدیران دستگاه های اجرایی استان از 
طریق ارتباط مستقیم با دبیر شورای اطلاع رسانی دولت در استان به شماره 
۰۹۱۹۴۵۷۷۲۳۰ در ایتا می توانند اقدامات مهم دولت در دستگاه خود را 
ارسال کنند تا به اطلاع عموم برسد. ارزیابی عملکرد و اقدامات دستگاه ها 

از طریق این درگاه قابل سنجش و ارزیابی نیز خواهد بود.

راه اندازی درگاه شورای اطلاع رسانی در البرز 

دبیر تحریریه 

»عمار ایزدیار« -سخنگوی شورای اسلامی شهر- در پایان یکصد و بیست و 
دومین جلسه رسمی شورای اسلامی شهر کرج در جمع خبرنگاران با اشاره 
به لوایح و مصوبات این جلسه ضمن تسلیت ایام محرم و محکومیت 
هتک حرمت به کتاب الهی توسط کشور سوئد اظهارداشت: دستورالعمل 
اجرایی آگهی و رپرتاژ خبری مدیریت شهری توسط اعضای شورای شهر به 
صورت فصل به فصل بحث و بررسی شد و در نهایت این دستورالعمل با 
اکثریت آرای حاضرین به تصویب رسید. مجموعه مدیریت شهری می تواند 
تا پایان شهریور ماه بر اساس آن از اصحاب رسانه حمایت کند و برای نیمه 
دوم سال جاری نیز با سازوکاری که برای تعامل با خبرنگاران پیش بینی 
می کند، می تواند دستورالعمل جدید را که بخشی از آن، همین آئین نامه 

خواهد بود ملاک عمل قرار دهد.

نائب رئیس شورای اسلامی شهر کرج گفت: گزارش تفریغ بودجه سال گذشته 
شورا به صحن رسمی شورای شهر وصول شد و طبق مصوبه ابلاغ شده از سوی 
سازمان شهرداری ها و دهیاری ها به مدیریت شهری، بودجه شورا ۴ میلیارد 
و ۴۰۰ میلیون تومان بود که بر اساس گزارش های دریافت شده، این مبلغ به 
صورت کامل هزینه نشده و هزینه ها مدیریت و مقرر شد شورا اجازه داشته 

باشد امسال بخشی از آن را هزینه کند.
ایزدیار عنوان کرد: پیرو مصوبه کمیسیون تلفیق شورای اسلامی شهر کرج، 
تکمیل و بهسازی مقبره شهدای گمنام واقع در شهرک خاتم الانبیا )ص(، 
مجتمع فرهنگی رفاهی میلاد و بوستان های مهر و لبخند مهرشهر مورد 
تصویب شورای شهر قرار گرفت تا همشهریان بتوانند در فضای مناسب 

انس بیشتری با شهدای گمنام بگیرند.

تصویب دستور العمل اجرایی آگهی و رپرتاژ خبری مدیریت شهری توسط 
شورای اسلامی شهر  کرج

ر در �ش

البرز
 

محض اطلاع

اجرای  از  البرز  استان  پزشکی  علوم  دانشگاه  رئیس 
مرحله نخست طرح ملی سلامت و نظام ارجاع استان 

البرز در شهرستان نظرآباد خبر داد.

گفتگویی  در  گذشته  روز  صیادی«  »شهرام  دکتر 
اختصاصی با »دنیای هوادار«، با بیان این خبر اظهار 
داشت:  این طرح در قالب توسعه نظام شبکه در کشور 
با هدف رفع موانع و مشکلات اجرایی برنامه پزشکی 
خانواده در مناطق روستایی و شهرهای با جمعیت زیر 
بیست هزار نفر و توسعه زیر ساخت های ارائه خدمات 
در مناطق شهری بالای بیست هزار نفربه منظور تقویت 
نظام شبکه و ارتقاء سلامت جمعیت استان در دولت 

سیزدهم در حال اجراء است.
این  اجرایی  زیرساخت های  تقویت  اینکه  بیان  با  وی 
طرح در شهرستان نظرآباد استان البرز همزمان با ۵۹ 
شهر دیگر در کشور از اردیبهشت ۱۴۰۲ در حال تامین 
توجه  قابل  کاهش  به  طرح  این  اجرای  افزود:  است، 

هزینه های سلامت در کشور کمک خواهد کرد.
رئیس دانشگاه علوم پزشکی استان البرز در ادامه اظهار 
نفر، ۲ مراقب  ازای هر سه هزار  به  کرد: در این طرح 

سلامت و یک پزشک، تیم پزشکی خانواده را تشکیل 
می دهند که البرزنشینان با تشکیل پرونده الکترونیک 
امور  و  کرده  شناسایی  را  خود  سلامت  تیم  سلامت 
سلامت و مراقبت های لازم برای آن فرد توسط تیم 

سلامت مربوطه پیگیری و انجام خواهد شد.
تمام  طرح  این  در  داد:  ادامه  صیادی«  »شهرام  دکتر 
مراجعه  با  ابتدا  اولیه  درمانی  و  بهداشتی  خدمات 
و  مراقب سلامت  توسط  های سلامت  پایگاه  به  فرد 
پزشک خانواده مستقر در آن پایگاه و در نهایت خدمات 
تکمیلی و تخصصی از طریق ارجاع به کلینیک های 

تخصصی ، فوق تخصصی و بیمارستان ها صورت می 
گیرد.

رئیس دانشگاه علوم پزشکی استان،  پوشش همگانی 
و  اجتماعی  حمایت  سلامت،  به  عادلانه  دسترسی  و 
کاهش هزینه های پرداختی و توانمندسازی خانواده 
ها در راستای خود مراقبتی را از اهداف مهم این طرح 
از  مندی  بهره  برای  خواست  البرز  مردم  از  و  برشمرد 
خدمات طرح سلامت خانواده و نظام ارجاع به نزدیک 
ترین پایگاه سلامت محل سکونت خود مراجعه و نسبت 

به تشکیل پرونده الکترونیک سلامت اقدام نمایند.

»رئیس دانشگاه علوم پزشکی استان« در گفت وگو با »دنیای هوادار« خبر داد:

آغاز طرح ملی سلامت خانواده و نظام ارجاع 
در شهرستان نظرآباد 

لوگ د�ی

البرز
واگذاری سهمیه نذورات هیأت های مذهبی کرج

یحیی رمضانی، سرپرست فرمانداری ویژه شهرستان کرج ضمن تسلیت فرا رسیدن ایام سوگواری سرور و سالار 
شهیدان عبدالله الحسین )ع( اظهار کرد: سهمیه نذورات هیأت های مذهبی )ثبتی( شهرستان کرج امسال برای 

توزیع به سازمان تبلیغات اسلامی واگذار شده است. 

»رییس پلیس فتای استان« خبر داد:

برخورد پلیس فتا البرز با 
تبلیغات نامناسب پوشش 

محرمی در فضای مجازی
استان  فتای  پلیس  -رییس  جلیلیان«  »رسول  سرهنگ 
البرز- اظهارکرد: کارشناسان پلیس فتا با رصد شبانه روزی در 
شبکه های اجتماعی با هرگونه تبلیغ، تولید و فروش البسه 
نامتعارف به بهانه ماه محرم برخورد می کنند. پلیس فتا 
با هرگونه تبلیغات و عرضه البسه و یا محصولات فرهنگی 
که مغایر با مقدسات باشد برخورد خواهد کرد. کاربران در 
عنوان  به هیچ  و  باشند  فضای مجازی مجازی هوشیار 
فریب تبلیغات به بهانه مناسبات مذهبی بری کسب منافع 

شخصی کلاهبرداران را نخورند.

خصوص  در  کاربران  به  خود  ازسخنان  دیگری  بخش  در 
کلاهبرداری به بهانه جمع آوری نذورات هشدار دارد و گفت: 
برای واریز نذورات فقط از مراجع معتبر اقدام شود. این افراد 
با انگیزه کلاهبرداری از کاربران با ایجاد سایت و صفحه جعلی 
اقدام به دریافت کمک های مردمی تحت عنوان نذورات کرده 
ضمن آنکه درخلال عملیات پرداختی مردم حساب های آنان 
را رمز گشایی می کنند. این افراد با جلب اعتماد مردم در 
فضای مجازی با دریافت مبالغی به عنوان نذری و یا کمک 
به افراد نیازمند حساب کاربران را هک کرده و سپس نسبت 
به برداشت آن اقدام می کنند. در این شرایط سوء استفاده 
کنندگان با تبلیغات کاذب در فضای مجازی سعی در جلب 
اعتماد کاربران فضای مجازی را دارند تا از حساب های آنها 

برداشت غیر مجاز کنند.

رییس پلیس فتا البرز تاکید کرد: کاربران در صورت اطلاع 
از این گونه موارد بلافاصله مراتب را از طریق تماس با 
شماره تلفن ۰۹۶۳۸۰ به مرکز فوریت های سایبری پلیس 

فتا اعلام کنند.

»رئیس سازمان سیما منظر و فضای سبز شهری 
شهرداری کرج«:

فاز دوم پارک محیط بان تکمیل 
می شود

رئیس سازمان سیما منظر و فضای سبز شهری شهرداری 
کرج از اجرای عملیات تکمیلی در فاز دوم پارک محیط بان 
کرج خبرداد. »علیرضا عاقلی« در خصوص اقدامات انجام 
شده در فاز دوم پارک محیط بان کرج اظهار داشت: ایجاد 
اجرای حفاری  و  برای حیوانات  پناهگاه  و  برکه  آبشخور، 
تأسیسات آب و برق و احداث رستوران از اقدامات اجرایی 
در اکوپارک ۱۷.۵ هکتاری محیط بان است. ایجاد امکانات 
مختلف رفاهی و ترمیم و بهسازی شرایط بهتر نگهداری 
حیوانات در دستورکار این سازمان قرار دارد تا شاهد تقویت 
صنعت گردشگری شهری در این مجموعه باشیم. استان البرز 
از جمله استان های مستعد و دارای تعدادی از ذخیره گاه های 
طبیعی و زیستی کم نظیر است که می توان با برنامه ریزی 
و تأمین زیرساخت ها و سرمایه گذاری بخش خصوصی به 

محقق شدن این راهبرد دست یافت.

»رئیس اداره محیط زیست نظرآباد« خبر داد:

فرونشست ۲۳ سانتیمتری در 
برخی مناطق البرز

رئیس اداره محیط زیست نظرآباد از فرونشست سالانه 
تا ۲۳ سانتیمتر در این شهرستان خبر داد. »محمد 
محمودی« با اشاره به اینکه شهرستان نظرآباد با تنش 
جدی آبی مواجه است، اظهار کرد: طبق گزارش های 
دریافتی، سالانه در این شهرستان با ۲۰ تا ۲۳ سانتیمتر 
فرونشست زمین مواجه هستیم. این تنش آبی باعث 
این شهرستان هم به عنوان  شده دشت های اطراف 
فرونشست  بحرانی  منطقه  و هم  غبار  و  گرد  کانون 

شناخته شوند.
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ناامیدانه  تابستان چین همچنان  در فصل  فیلم های هالیوود 
مسیر خود را طی می کنند. در حالی که »باربی« به رکوردهایی 
در گیشه آمریکای شمالی دست یافته و در بسیاری از بازارهای 
بین المللی هم موفق ظاهر شده، این پدیده صورتی در اولین 
آخرهفته اکرانش تنها جایگاه پنجم را در چینی به دست آورد 
بازار بزرگ سینمای جهان است. بر اساس داده ها  که دومین 
»باربی« در ۳ روز افتتاحیه اش در چین فقط ۸.۲ میلیون دلار 
فروخت و این در حالی بود که فیلم های چینی گوی رقابت را از 
هم می ربودند تا موقعیت شان در گیشه را تقویت کنند. »باربی« 
به این ترتیب به فهرستی پیوست که به نظر می رسد هر هفته 
گسترش هم می یابد و پیش از آن فیلم های هالیوودی دیگری 
چون »پری دریایی کوچولو«، »ایندیانا جونز« و »سریع ایکس« 
ناامیدانه در آن جای گرفتند. این در حالی است که فیلم های 

هالیوودی امسال در مقایسه با سال های پیشتر با موانع کمتری 
چون تاخیر در تایید و صدور گواهی نمایش مواجه هستند؛ اما 
این مخاطبان هستند که کمتر به تماشای فرنچایزهای غربی 
علاقه نشان می دهند و امسال بیشتر توجه خود را به فیلم های 
چینی و ژاپنی معطوف کرده اند. همین امر به فروش سینماهای 
چین کمک کرد تا ۸ درصد نسبت به قبل از همه گیری کرونا 
در سال ۲۰۱۹ هم فراتر برود. در گیشه سینماهای چین در این 
از  اول  آخر هفته »خلق خدایان: پادشاهی توفان ها« )قسمت 
با فروش ۴۲.۱ میلیون  »سه گانه فنگشن«( ساخته ووئرشان 
دلار در راس قرار گرفت و در ۴ روز فروشش را به ۵۳.۷ میلیون 
دلار رساند که به معنی در اختیار گرفتن بخش قابل توجهی 
از کل فروش فیلم در این مدت زمانی در سراسر کشور است. 
سه گانه فنگشن ترکیبی از تاریخ، فولکلور و اسطوره های بیش 

از ۳۰۰۰ سال پیش چین و به عنوان پاسخی به ۲ فیلم »ارباب 
حلقه ها« و »مرد آهنی« محسوب می شود. این فیلم از حضور 
)»ارباب حلقه ها«( به عنوان مشاور تولید و بیل  آزبورن  باری 
کنگ )»ببر خیزان، اژدهای پنهان«( به عنوان تهیه کننده اجرایی 
بهره برد و با تامین بودجه ای ۴۰۰ میلیون دلاری برای ۳ فیلم 
انیمیشن چینی،  ساخت خود را شروع کرد. »چانگ آن« یک 
»خانواده شگفت انگیز« یک فیلم فانتزی، »هرگز نگو هرگز« به 
نویسندگی و کارگردانی بازیگر وانگ بائوچیانگ ۳ جایگاه برتر 
بعدی را از آن خود کردند. مجموع باکس آفیس چین در این آخر 
هفته ۱۶۸ میلیون دلار بود که مجموع فروش سال تا به امروز را 
به ۴.۶۳ میلیارد دلار رساند و حدود ۷۰٪ بالاتر از همین مقطع 
زمانی در سال پیش است که بازگشت کرونا موجب تعطیلی 

سینماها شده بود.

سی�ن و تئا�ت

نا امیدی هالیوود ادامه دارد

توقیف »قصیده گاو سفید« قبل از بازبینی
فیلم سینمایی »قصیده گاو سفید« ساخته مریم مقدم و بهتاش صناعی ها از سوی دادستانی کل کشور 
توقیف و به همین دلیل برای بازبینی به شورای پروانه نمایش سازمان سینمایی ارجاع نشده است. گفتنی 

است؛ نزدیک به دو سال است که فیلم قصیده گاو سفید توقیف شده است.

گپ

ادریس البا که در »های جک« یا »هواپیما ربایی« 
در نقش یک قهرمان غیرمعمول ظاهر شده می گوید 

آماده بازی دوباره در نقش این شخصیت است.

به گزارش »دنیای هوادار« و به نقل از ورایتی، ادریس 
عنوان  با  پلاس  وی  تی  اپل  جدید  سریال  در  البا 
»هواپیما ربایی« در نقش سم نلسون مذاکره کننده 
او  هواپیمای  وقتی  که  شده  ظاهر  شرکتی  ارشد 
از جنایتکاران بی رحم  پرواز توسط گروهی  در حال 
ربوده می شود، خود را در چشم توفان می بیند. البا 
در  که  hست  هم  برنامه  این  تهیه کننده  همچنین 
پروژه  این  است.  شده  ساخته  وی  تولید  کمپانی 
نتیجه قرارداد این بازیگر با اپل است که سال ۲۰۲۰ 
منعقد شد. البا که پیش از شروع نمایش این سریال 
در مصاحبه ای در لندن حضور یافت گفت که قرارداد 
برای همکاری  در حال مذاکره  او  اما  منقضی شده 
مجدد با این استریمر است و احتمال بازگشت او در 

نقش نلسون هم وجود دارد.
البا گفت: من عاشق اپل هستم و همدیگر را دوست 
داریم و فکر می کنم دوباره با هم کار خواهیم کرد، 
به  دادن  شکل  حال  در  رسمی  به عنوان  فعلا  اما 
چیزی نیستیم. خوب است که یک قرارداد تولید 
و  دارد  وجود  محدودیت هایی  اما  باشیم  داشته 
من احساس می کنم که به عنوان یک بازیگر بسیار 
تصادفی و متفاوت فیلم هایم را انتخاب کرده ام و 

خب چرا الان تغییر کنم؟
چه  و  سینما  و  تلویزیون  صفحه  در  چه  البا  حرفه 
به  منحصر  بدون شک  نمایش  از صفحه  خارج  در 
و  کارگردانی  بازیگری،  بر  علاوه  او  است.  بوده  فرد 
تهیه کنندگی، در یک گروه به عنوان یک دی جی 
سوپراستار هم حضور دارد و به تازگی در یک آژانس 
بازاریابی سرمایه گذاری کرده است. آیا چیزی وجود 
دارد که او امتحان نکرده باشد. مثلًا آیا او صاحب 
یک تیم ورزشی است؟ او با رمز و راز پاسخ می دهد: 
خب، در واقع، یکی از آنها اعلام نشده است. می دانی 
در حال ساختن نوعی دهکده رسانه ای هستم. همه 
چیز به داستان سرایی مربوط می شود، همه چیز به 
ایجاد  خودمان  برای  که  محدودیت هایی  برداشتن 

می کنیم ارتباط دارد این راز سس من است.
در  حضورش  درباره  بازیگر  این  با  گفتگو  ادامه  در 

سریال »آدم ربایی« را می خوانید:

شما در »هواپیما ربایی« هم بازی کردید و هم 
تهیه کننده اجرایی آن هستید. چطور شد که 

روی این پروژه کار کردید؟
تولید  قرارداد  چرخه  در  ایده  یک  زمان  آن  در 
نویسنده  و  ]البا  ما  و  اپل وجود داشت  در  من 

سریال جورج کی[ فقط چیزهای زیادی را بررسی 
می کردیم. چیزی که من واقعا می خواستم این 
بود که نمایشی داشته باشم که تأثیرگذار باشد. 
نه لزوما مانند یک پیام، بلکه چیزی که مردم را 
همراه کند. برنامه های تلویزیون باید خوب باشند 
و دلتان می خواهد از داستان عبور کنید و روی 
و  من  وقتی  کنید.  سرمایه گذاری  شخصیت ها 
همسرم، »جانشینی« را تماشا می کنیم، در پایان 
آن مثل شخصیت های آن صحبت می کنیم. این 
»اوزارک«  با  طور  همین  است.  حسابی  چیزها 
بیتمن  جیسون  برداشت های  به  نهایت  در  و 
نمایشی می خواستم که  رسیدیم. فکر می کنم 
چنین تأثیری داشته باشد. انتخاب های زیادی 
خوبی  واقعا  تلویزیونی  برنامه های  دارد؛  وجود 
و   - بد  بسیار  چیزهای  همچنین   - دارد  وجود 
چیزهای  من  تلویزیونی  میراث  می خواهم 
شوم  مطمئن  می خواستم  فقط  باشد.  خوب 
مشارکت  راه  این  در  کننده  تهیه  عنوان  به  که 
کرده ام. بنابراین چیزی که »هواپیماربایی« شد 
بود  این  فرض مان  می زنم  گرفت. حدس  شکل 
که اگر در هواپیما بودی و ربوده می شدی، چه 
می کردی؟ یعنی من آنجا بنشینم و منتظر بمانم 
کاری  آن  برای  یا  نمیرم؟  که  باشم  امیدوار  و 

انجام می دهی؟

از اول قصد داشتید در آن بازی کنید؟
می دانستم که قرار است در آن بازی کنم، بله. 
جورج کی گفت: »می خواهم نقش سم را بازی 
کنی، آیا این شخصیت را دوست داری؟« و این 
آغاز آن بود، باز کردن شخصیت سام. همچنین، 
که  بودم  شخصیتی  نقش  در  بازی  مشتاق  من 
لزوماً یک قهرمان اکشن نباشد، اما در یک محیط 
اکشن قرار بگیرد، به نوعی آسیب پذیری یک مرد 
معمولی که مرتکب اشتباه می شود. نمی خواهم 
آره! می رود و  باشد که  این گونه  این شخصیت 
فلانی را نجات می دهد، می خواستم او آسیب پذیر 
و کمی شبیه یک قهرمان غیرعادی باشد. داستان 
»جان  یا  سیگال  استیون  فیلم های  از  بازتابی 
این  فراوان.  خشونت  بدون  اما  است،  سخت« 
تصمیم چقدر عمدی بود که سام به جای اینکه 
مثلًا پلیس یا عضوی از نیروی دریایی باشد یک 
بفهمیم که  باشد؟ ما سعی کردیم  مذاکره کننده 
اما لزوما پلیس یا  مردی که مدام فکر می کند، 
کارآگاه نیست، کیست؟ به روانشناس و چیزهایی 
از این قبیل فکر کردیم، اما در نهایت سام یک 
مشاور و نماینده خرید شد که کارش این است 
که در پایان می آید تا یک معامله را ببندد. این 
افراد جالب هستند. مذاکره راه بسیار جالبی برای 
روانشناسی است. شما یک مذاکره کننده هستید، 

اما کاری که در واقع انجام می دهید این است 
که روان شناسی، روحیه، نقاط ضعف فرد مقابل را 
انتخاب می کنید و در مقابل دیگران بازی می کنید 
و باید دانش معامله تجاری را به عنوان راهی برای 
مقابله با هر یک از آنها داشته باشید. همچنین 
به این معنی بود که او می تواند یک سخنور و 
متفکر هم باشد، زیرا او یک مذاکره کننده است. 
ما نمی خواستیم او یک پلیس یا کارآگاه یا یک 
تفنگدار سابق یا هر چیزی شبیه این باشد چون 

کلیشه ای می شد.

این سریال در یک کپی هواپیمای واقعی در 
یک استودیو فیلمبرداری شده است. آیا تا به 
حال کار در فضایی به این صورت محدود را 

تجربه کرده بودید؟
داد.  تغییر  را  کار من  نحوه  بود  بی نظیر  کاملا 
هیچ  یا  دیوارها  ما  بود،  واقعی  پویایی  یک 
می بینید  آنچه  ندادیم،  حرکت  را  دیگری  چیز 
همان چیزی است که در فضای واقعی شکل 
می گیرد. ما از زوایایی استفاده کردیم که فقط 
کمی متفاوت بودند زیرا فضای بسیار کمتری 
اسمیت  فیلد  جیم  بود  جالب  خیلی  داشتیم. 
راه  که  است  خارق العاده  واقعا  کارگردان  یک 
درک  اپتیکی  نظر  از  را  فضا  این  کردن  جالب 
می کند. همه ما در هواپیما بوده ایم و بنابراین 
وقتی شما آن را دیده اید، می دانید چطور است، 
اما او راهی پیدا کرد تا در بعضی مواقع حس 
یک سفینه فضایی را در آن ایجاد کند و فضای 
کلاستروفوبیک  باورنکردنی  به طور  را  آشپزخانه 
]در  ساعته   ۷ پرواز  یک  این  می دانید،  کرد. 
از چهار و  سریال[ است، اما ما آن را در بیش 

نیم، پنج ماه فیلمبرداری کردیم.

قرار است باز هم سم نلسون را ببینیم؟
خب من می پرسم چه سناریوی قابل قبولی برای 
بازگشت او وجود دارد؟ چون ما به این موضوع 
فکر کرده ایم و واضح است که اپل هم گفته واقعا 
سریال را دوست داشته و من فکر می کنم امتیاز 
است،  خوبی  نشانه  تومیتوز«  »راتن  در  آن   ٪۹۲
اما او پلیس نیست پس چه بازگشت قابل قبولی 
می توان برای سم نلسون داشت؟ و اگر صادقانه 
را  شخصیت  این  من  نیستم.  مطمئن  بگویم، 
یک  در  را  او  نمی خواهم  فقط  اما  دارم،  دوست 
ماجرای مشابه دیگر قرار دهم. من آماده بازگشت 
آن شخصیت هستم. فکر می کنم اگر مردم این 
شخصیت را دوست داشته اند پس من هم باید 

آمادگی آن را داشته باشم.

مصاحبه درباره سریال ۷ قسمتی؛

تجربه های ادریس البا از 
»هواپیما ربایی«
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سجادی: سنگر را خالی نکردم و منتظر تصمیم رییس جمهورم
حمید سجادی وزیر ورزش و جوانان درباره خبر استعفای وی از وزارت ورزش گفت: من شرایطم را خدمت آقای 
رییسی رییس جمهور توضیح دادم و گفتم که نیاز به درمان دارم. حال تصمیم با رییس جمهور است. ما سنگر 

را خالی نکرده ایم و انجام وظیفه می کنیم اما لازم بود گزارش لازم را به رییس جمهور بدهم.

جواد نکونام، سرمربی آبی ها در متنی که در اختیار رسانه ها قرار گرفته است 
ابتدا درباره مشکلات اخیر این تیم از جمله اعتصاب بازیکنان در آخرین جلسه 
تمرینی به علت پرداخت نشدن مطالبات شان اظهار کرد: طبیعتا هیچ مربی ای 
دوست ندارد تمرینات تیمش تعطیل شود، آن هم در آستانه شروع لیگ ولی 
در عین حال نمی توانم به بازیکنان تیمم خرده بگیرم. بازیکنی که حدود ۷ ماه 
هیچ دستمزدی نگرفته، چه انگیزه ای برای تمرین و بازی دارد؟ من باید از آنها 
تشکر کنم که از زمان شروع تمرینات پیش فصل، تمام وجود خود را گذاشتند. 
بعد از شروع تمرینات توقع بچه ها این بود دستمزدشان پرداخت شود ولی از روز 
اول قول دادند و عملی نشد. بعد از تغییرات مجدد مدیریتی باز هم قول دادند 
دو هفته ای مشکل حل شود و نشد. بازیکن نجیب استقلال حق دارد گلایه کند.

بازیکن استقلال یواشکی به منزل خودش می رود
او با اشاره به غیرت بازیکنان استقلال، تاکید کرد: »هوادار فهیم استقلال خوب 
می داند که بازیکنان بعضی از تیم ها اول تسویه حساب فصل قبل را گرفتند و 
بعد تمرین کردند. این بچه ها اما با وجود مشکلاتی که داشتند به خاطر شرایط 
باشگاه بدون خواسته ای به تمرینات آمدند و کار را شروع کردند، در حالی که من 
خبر دارم بعضی بازیکنان جوان چه مشکلی دارند. برای باشگاه استقلال خیلی 
زشت است که بازیکن آن یواشکی به منزل خودش رفت و آمد کند. صاحب خانه 
این بازیکن را جواب کرده و او هم وسایلش را گوشه آپارتمان جمع کرده اما 
پول ندارد که خانه اش را تخلیه کند. این بازیکن می تواند درست تمرین کند؟ 
بازیکنان جوان تر از بزرگ ترها پول قرض می کنند و این شرایط جالب نیست. 
شما چه کسی را سراغ دارید که ۷ ماه حقوق نگیرد و باز کار کند؟ به شرف این 

بچه ها باید درود فرستاد.«

استقلال پول ندارد اما صاحب که دارد
سرمربی استقلال با اشاره به ناراحتی بازیکنان این تیم، اضافه کرد: »من 
می گویم باشگاه پول ندارد، صاحب که دارد؟ حداقل صادقانه بیایند با بچه ها 
صحبت و بابت بدقولی پیش آمده دلجویی کنند. یعنی کسی حتی حرف های 
بازیکنان را بعد از دیدار با آلومینیوم اراک نشنیده؟ مگر می شود اینقدر بی تفاوت 
بود؟ چطور می شود هوادار احساس نگرانی می کند و مقابل در باشگاه تجمع 
می کند، آن وقت کسی در باشگاه نگران نشده که بیاید یک سری به تمرینات 
بزند و یا حداقل یک تماس خشک و خالی با بازیکنان بگیرد. متاسفانه استقلال 
را به امان خودش رها کرده اند. این بچه ها آن قدر غیرت دارند که با جیب خالی 
هم برای اعتبار استقلال بجنگند، همان طور که فصل گذشته جنگیدند. این 
حرف بازیکنان بود که حداقل می توانستند سرتمرین حاضر می شدند و یک 

احوالی می پرسیدند.«
همه روزه سکوت گرفته اند

نکونام درباره شروع لیگ برتر گفت: »ما ۹ روز دیگر با صنعت نفت آبادان بازی 
داریم. نه دستمزد بازیکنان فعلی را داده ایم و نه بر اساس لیست مورد نیاز 
بازیکن خریده ایم. وقتی هم می گوییم تنها هستیم ناراحت می شوند. واقعا 
خودم هم مانده ام. چرا هیچکس در باشگاه به هوادار توضیح نمی دهد؟ همه 
روزه سکوت گرفته اند. حداقل به هوادار یک چیزهایی را توضیح بدهید. در 
استقلال ثانیه و لحظات برایمان مهم است. نمی شود در استقلال وعده فردا 
را داد. شما هرکاری دارید باید همین امروز انجام بدهید. گوش هوادار هم از 
این حرف ها پر است. مدام می گویند ما برای آواربرداری و ریل گذاری آمده ایم، 
وضعیت خراب است و کشتی باشگاه به گل نشسته، بعد که ما دو کلمه حرف 

می زنیم می گویند دارد بذر ناامیدی می کارد! آقایان قطار لیگ راه افتاد، برای لیگ 
بیست وچهارم می خواهید ریل گذاری کنید؟«

خدا به آخر و عاقبت مان رحم کند
سرمربی استقلال با گلایه از بعضی رفتارها، توضیح داد: »قرارداد بازیکن افشا 
می شود، کسی از باشگاه این موضوع را محکوم نمی کند. اخبار دروغ در بعضی 
رسانه های خاص منتشر می شود، باشگاه واکنشی نشان نمی دهد. پول که 
نمی آورید، حداقل جلوی این کارها را بگیرید. مدام در حال محکوم کردن بازیکن 
و مربی هستید ولی در مقابل جوسازی های بیرونی سکوت کرده اید. فردا چطور 
می خواهید در لیگ حق مان را بگیرید؟ کار شروع نشده وضعیت این است، خدا 

به آخر و عاقبت مان رحم کند!«
نکونام در ادامه گفت: »دغدغه من الان نه قرارداد خودم است نه دستیارانم، بلکه 
دغدغه ام حل مشکلات بازیکنان فعلی است. بازیکن که نمی گیریم، حداقل به 
این بچه ها بها بدهیم. چند روز به شروع لیگ مانده؟ در بعضی پست ها بازیکن 
نداریم یا یک بازیکن داریم. خداراشکر طوری برنامه ریزی شده که ما نباید یک 
بازیکن مصدوم هم بدهیم! من اگر حرفی می زنم برای خودم نیست، برای 
شان و اعتبار استقلال است. چند بار گفته ام، الان هم می گویم، از حق خودم 

می گذرم ولی از حق استقلال و هوادران نمی گذرم.«
کسی که قرار است از استقلال برود من نیستم

کرد:  نشان  خاطر  اخیر،  اتفاقات  بعضی  به  اشاره  استقلال ضمن  سرمربی 
»دوستان گفته اند با من نمی توانند کار کنند و با اتفاقاتی که رقم می خورد، 
خودش می گذارد و می رود اما من به عشق هواداران استقلال می مانم. نه! 

کسی که قرار است از استقلال فراری دهند، من نیستم.«

نقل قول

نکونام: آن کسی که باید برود من نیستم

محمدرضا کاظمی
اعلام کناره گیری دوباره وزیر ورزش و جوانان را  می 
توان ترفند یا به عبارتی پیش دستی حمید سجادی در 
برابر اقدام قریب الوقوع نمایندگان مجلس تلقی کرد. 

یوسفی، عضو هیات رییسه مجلس یکشنبه شب اعلام 
کرده بود درخواست استیضاح سجادی روز بعد یعنی 
دوشنبه اعلام وصول خواهد شد. در واقع موضوع این 
استیضاح از مدت ها قبل در دستور کار نمایندگان 
از جمله سقوط  اتفاقات  ای  پاره  اما  بود  گرفته  قرار 
هلی کوپتر وزیر ورزش و همراهان و تحولات متعدد 
تعویق  به  را  او  استیضاح  کابینه دولت سیزدهم  در 
انداخته بود با این وجود کارت زردهای متعدد حکایت 
از نارضایتی مجلسی ها از عملکرد سجادی می کند. 
تحت این شرایط و در حالی که انتظار می رفت روز 
را  استیضاح سجادی  رییسه مجلس  دوشنبه هیات 
اعلام وصول کند برخی خبرگزاری ها از ارسال دومین 
به رییس دولت خبر  نامه  کناره گیری وزیر ورزش 
دادند.  در این خبر گفته شده بود سجادی به واسطه 
عوارض مشکلات ناشی از سقوط هلی کوپتر امکان 
ادامه فعالیت پرفشار در وزارتخانه مربوطه را ندارد با 
یا  گیری  کناره  نیز  دوشنبه  روز  پایان  تا  این وصف 
این است که  پذیرش آن رسما اعلام نشد. واقعیت 
سجادی از همان ابتدای حضور در مجلس جهت کسب 
نمایندگان  قاطبه  نظر  بود  نتوانسته  نیز  اعتماد  رای 
را جذب کند به همین منظور مدام در مظان ضعف 
مهم  این  داشت.  قرار  نامطلوب  عملکرد  و  مدیریت 
از نشان دادن کارت زرد سوم به وزیر  خصوصا پس 
ورزش موقعیت او را بیش از پیش متزلزل کرد بطوری 
از  پیش  جایی  جابه  وعده  جمهور  رییس  ظاهرا  که 
استیضاح را به نمایندگان داده بود اما تعلل بیش از 
حد در این باره نمایندگان را بر آن داشت تا راسا وارد 
عمل شوند. با تمام این اوصاف یک نکته را نمی توان 
از نظر دور داشت که عملکرد سجادی در راس وزارت نه 
تنها از نظر نمایندگان مطلوب نبود بلکه رضایت قاطبه 

جامعه ورزش را هم به دنبال نداشت.

سجادی اگرچه ورزشی ترین رییس ورزش محسوب 
می شد اما به دلیل تجربه کم اجرایی در سطح کلان، 
اکثریت  کردن  ناراضی  پایین،  سیاسی  پشتیبانی 
جامعه ورزش، مهره چینی نادرست در وزارتخانه، ایجاد 
و  ورزشی  های  فدراسیون  انتخابات  امور  در  حاشیه 
از  را  جایگاه خود  زود  با مجلس خیلی  ناهماهنگی 
دست داد. وی طی مدت حضور خود در راس وزارت 

ورزش نه تنها اقتدار لازم را از خود نشان نداد بلکه 
اقدام درخور توجه دیگری که بتوان از آن به عنوان 
نقطه قوت وی یاد کرد ارائه نکرد. در رابطه با تقویت 
زیرساخت ها اقدامات موثری ایجاد نشد و در بحث 
مربوط به اشاعه ورزش همگانی، افزایش سرانه ورزش، 
ارزان کردن آن و همچنین جلب رضایت ورزشکاران، 
خصوصا  وی  بود.  ناکام  نیز  پیشکسوتان  و  مربیان 
ها  فدراسیون  انتخابات  برگزاری  به  مربوط  بحث  در 

با دخالت  کارنامه قابل قبولی نداشت چرا که بعضا 
فدراسیون  مجامع  اعضای  واکنش  ناشیانه   های 
های مختلف را فراهم کرد که دو نمونه آن در مورد 
فدراسیون های اسکواش و بیلیارد موجبات اختلافات 
را فراهم کرد. تبعات بی تدبیری در مورد فدراسیون 
در  بسا  چه  و  دارد  ادامه  همچنان  نیز  ژیمناستیک 
آینده پیامدهای نامطلوبی برای این ورزش به همراه 

داشته باشد. به اوضاع فدراسیون هایی چون جودو، 
دوومیدانی، اتومبیلرانی و انتخابات توام با اعتراض 
کاندیداهای کشتی اشاره نمی کنیم. مشکلات فوتبال 
و زد و بندهایی که در این بخش وجود دارد نیز که 
جای خود دارد. تمام  موارد  مورد اشاره حاکی از آن 
است که در صورت تداوم این وضعیت، نباید انتظار 
زیادی از تیم ها و ورزشکاران اعزامی به بازی های 
در  ای  تازه  اتفاق  اینکه  مگر  باشیم  داشته  آسیایی 

عرصه ورزش کشور رخ دهد و با کناره گیری سجادی، 
وزارتخانه  توانمند مسئولیت هدایت  و  مقتدر  فردی 
را برعهده بگیرد و طی دوران سرپرستی نشانه هایی 
از توانمندی، درایت، همگرایی و  مشورت پذیری از 

خود نشان دهد.

شوک درمانی در آستانه بازی های آسیایی
چنان  نه  انداز  و چشم  شد  گفته  آنچه  به  توجه  با 
روشن عملکرد ورزش ایران در بازی های آسیایی بر 
ما نهیب می زند که طی فاصله دو ماه مانده تا آغاز 
این رویداد مهم، ورزش ما نیاز جدی به شوک درمانی 
داریم. شاید این شوک درمانی بتواند روح تازه ای در 
کالبد ورزش کشور بدمد. مایه بسی شوربختی است 
که سجادی در مقام یک قهرمان پیشین دوومیدانی 
و فردی از بطن ورزش نتوانست مدیری مقتدر و مدبر 
خانواده  تنها  نه  امر  این  باشد.  ورزش  جامعه  برای 
بزرگ ورزش را دلسرد و مغموم کرد بلکه قاطبه این 
تا  جمعیت کثیر در حال حاضر که فرصت چندانی 
آمدن  وارد  خواهان  نمانده  باقی  ای  قاره  المپیک 
اینکه شوک  این عرصه هستند.  به  شوک مدیریتی 
وارده حتما بتواند تغییرات جدی در نتیجه گیری تیم 
های اعزامی ما در گوانگژو ایجاد کند قابل پیش بینی 
نیست اما حداقل می توان امید داشت در پی  فضایی 
که تغییر پیدا می کند  تیم ها و قهرمانان اعزامی 
برای  بهتری  آرایش  و  آهنگ  آسیایی  بازی های  به 
حضور در این میدان به خود بگیرند.اینکه عده ای بر 
این باورند که تغییرات مدیریتی در آستانه المپیک 
داشته  ورزش  برای  زیانباری  آثار  تواند  می  ای  قاره 
باشد زمانی صادق خواهد بود  که مدیریت و هدایت 
ورزش در مسیر درست و یا حداقل مسیر قابل قبول 
حرکت کند. وقتی شرایط امروز چنین اقتضایی ندارد، 
چاره ای باقی نمی ماند جز اینکه به شوک درمانی 
توسل پیدا کنیم و تن به تغییرات دهیم. تردیدی 
مقام  در  المپیک  ملی  کمیته  مسئولین  نیست  
حامی و پشتیبانی اصلی کاروان اعزامی به المپیک 
آرامش  و  رفاه حال  را جهت  آسیایی تمهیدات لازم 
اند  اندیشیده  اعزامی  های  تیم  و  ورزشکاران  خاطر 
لذا هرگونه تغییر در راس وزارت ورزش وقفه و خلل 

چندانی در این عرصه ایجاد نخواهد کرد.

»سجادی« از ترس استیضاح فرار کرد؛

میگ میگ...

دداشت �ی
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دوپینگ علی هاشمی مثبت شد
»علی هاشمی« -وزنه بردار شاخص دسته ۱۰۹ کیلوگرم ایران- به علت مثبت شدن تست دوپیگ به مدت 
سه سال از حضور در میادین محروم شد. طبق رای ایران نادو، »علی هاشمی« از تاریخ ١٤٠٢/٠٢/٣١ لغایت 

١٤٠٥/٠٢/٣٠ از فعالیت در تمامی حوزه های ورزش محروم می شود.

بمب ترکید؛ امیرحسین 
حسین زاده قرمزپوش شد

  امیرحسین حسین زاده مهاجم 23 ساله فصل 
گذشته تیم شارلوا پس از مذاکره و توافق با مسئولان 
باشگاه، با عقد قرارداد رسمی به جمع شاگردان خمز 
ملحق شــد. این بازیکن ملی پوش توانایی بازی 
در پست های مهاجم، وینگر و هافبک تهاجمی را 
دارد و یکی از برترین بازیکنان لیگ بیست و یکم 
بود که نقش به ســزایی در قهرمانی استقلال ایفا 
کرد. حســین زاده  علی رغم سن و سال کم، 76 بار 
در لیگ ایران و 24 بار در فوتبال بلژیک بازی کرده 
است. حسین زاده به عنوان یکی از بازیکنان آینده  دار 
فوتبال کشورمان سابقه پوشیدن پیراهن تیم های 

سایپا، استقلال و شارلوا را در کارنامه دارد.

توافق عارف غلامی با 
استقلال چطور به هم خورد؟

 بعــد از اینکه جواد نکونــام رضایت داد 
استقلال قرارداد عارف غلامی را تمدید کند، 
این بازیکن بر ســر دریافت 15 میلیارد پول 
به اضافه 3 میلیارد آپشــن با آبی ها توافق 
کرد. اما بعد از کنســل شــدن حضور چند 
بازیکن و در شــرایطی که مدیران استقلال 
به شدت تحت فشار افکار عمومی هستند، 
این بازیکــن به یک باره نظــرش را تغییر 
داد و اعــلام کرد حاضر نیســت با کمتر از 
20 میلیارد قرارداد پایه به اضافه 4 میلیارد 
آپشن قراردادش را تمدید کند. غلامی فصل 
گذشــته با همین تاکتیک موفق شد گران 

ترین قرارداد فصل آبی ها را امضا کند.

چرا جذب یاسین سلمانی 
برای استقلال ضرروی شد؟

 مدیران اســتقلال قصد دارند خیلی سریع 
برای امیرحسین حسین زاده و مهدی قائدی 
جانشین تعیین کنند قائدی با باشگاه الاتحاد 
کلبا قرارداد امضا کرد و شــاگرد مجیدی شد و 
حســین زاده هم اعلام کرد شرایط حضورش 
در اســتقلال فراهم نشده است. با این شرایط 
مدیران استقلال تلاش می کنند نظر یاسین 
سلمانی را برای حضور در این تیم جلب کنند 
و مذاکرات نهایی با این بازیکن به زودی انجام 
می شود. البته یاسین هنوز پاسخ مشخصی به 
پیشنهاد استقلالی ها نداده است ولی مدیران 
باشــگاه تلاش می کنند هرچه زودتر نظر او را 

برای عقد قرارداد با آبی ها جلب کنند.

پاسخ رد به پیشنهاد 
اروپایی ها و 2 تیم عربستانی

 علیرضــا جهانبخش در پنجــره نقل وانتقالات 
تابستانی جاری پیشنهادهای زیادی از نقاط مختلف 
جهان دریافت کرده که برخی از آنها وسوســه انگیز 
بوده اند، اما کاپیتان تیم ملی تنها یک هدف در سر 
دارد و آن تجربه بازی در  لیگ قهرمانان است. او اخیراً 
پیشنهاد خوبی از یک باشگاه فرانسوی دریافت کرد 
اما در نهایت علیرضا به این پیشنهاد پاسخ منفی داد. 
بال فاینورد همچنین پیشنهادهای وسوسه انگیزی 
از دو باشگاه عربستانی دریافت کرده که یکی از آنها 
دســتمزد 6 میلیون دلار در سال و دیگری دستمزد 
3.5 میلیون دلار در ســال را پیشنهاد کرده ولی در 
حــال حاضر بازی در لیگ قهرمانان برای علیرضا در 

امیر عابدزاده در راه 
چمپیونشیپ انگلیس؟

 در روزهایــی که خبر پیوســتن بیرانوند به 
اســتقلال داغ بــود و بــه نظر می رســید او با 
پرســپولیس به پایان خط رســیده، احمدرضا 
عابدزاده با انتشــار چند اســتوری از علاقه وافر 
پســرش برای حضور در پرسپولیس خبر داد. در 
ادامه وقتی بیرانوند به پرســپولیس برگشت و 
قرارداد دوباره امضا شــد، نکونام و استقلال به 
مذاکره با عابدزاده پرداخته و به توافق نهایی نیز 
رسیدند اما درنهایت عابدزاده کوچک در مشورت 
بــا عابدزاده بزرگ به این نتیجه رســید پیراهن 
آبی را به تن نکند. در تازه ترین شــایعه، امیر به 

بیرمنگام در چمپیونشیپ لینک شده است.

یک تیم استرالیایی مانع 
پیوستن تورس به استقلال

  بر سر انتقال روبرتو تورس به استقلال یک مانع 
بزرگ وجود دارد. روبرتو تورس با سابقه کاپیتانی 
اوساســونا در فولاد شاگرد جواد نکونام بود و حالا 
او در اســتقلال هــم قصد دارد ایــن بازیکن را به 
خدمت بگیرد. با این حال روبرتو تورس در مذاکره 
با مدیران استقلال مدعی شده است از یک باشگاه 
استرالیایی پیشنهاد 800 هزار دلاری دارد، اتفاقی 
که باعث شده انتقال او به جمع آبی ها با مشکل 
روبرو شود. گفته می شود مدیران استقلال حاضر 
هســتند به روبرتو تورس 400 هــزار دلار پرداخت 
کنند، دقیقا به اندازه مبلغی که فولاد فصل گذشته 

به او پرداخت کرده بود.

مهاجم سابق  یونایتد در یک 
قدمی حضور در تراکتور

 تیم تراکتور در روز های اخیر با نظر پاکو خمز، 
سرمربی اسپانیایی خود به دنبال جذب 2 مهاجم 
خارجی است که گفته می شــود اودیون ایگالو، 
مهاجم 34 ســاله نیجریه ای یکی از گزینه های 
این مربی برای تقویت خط حمله تیمش است. 
اخیراً یک رسانه آفریقایی نیز اعلام کرد که باشگاه 
تراکتور ایران به مهاجم 34 ساله نیجریه ای الهلال 
برای انتقال علاقه دارد. ایگالو که ســابقه بازی در 
منچســتر یونایتد، واتفورد، گرانادا و الشــباب و 
الهلال عربستان را در کارنامه دارد و 37 بازی ملی 
برای نیجریه انجام داده است، فصل قبل 31 گل در 

40 بازی برای الهلال به ثمر رساند.

قرار بود با پولِ فنرباغچه، 
قائدی در استقلال بماند

 معاون پیشین باشگاه استقلال توضیحاتی 
را در خصوص روند مذاکره با باشگاه اماراتی ارائه 
کــرد. علی امیری در خصــوص جدایی مهدی 
قائدی اظهار داشــت: در زمان مدیریت حجت 
کریمی ارتباط خوبی با باشــگاه شباب الاهلی 
برقرار شد که نشــانه آن گذشت از جریمه یک 
میلیون درهمی استقلال بابت تاخیر در پرداخت 
مطالبات باشــگاه اماراتی بود. پس از این نیز 
روند مذاکرات برای حفظ قائدی به خوبی پیش 
رفت. حتی قرار بود مطالبات شــباب الاهلی از 
محل پولی که باشــگاه فنر باغچه بابت انتقال 

صیادمنش می دهد، پرداخت شود.
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